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Otázka na ústne zodpovedanie O-000033/2023
Komisii 
článok 136 rokovacieho poriadku
Evelyn Regner, Ibán García Del Blanco
v mene skupiny S&D
Ernest Urtasun, Heidi Hautala
v mene skupiny Verts/ALE
Manon Aubry
v mene skupiny The Left

Vec: Odporúčania Komisie k verejnému podávaniu správ podľa jednotlivých krajín

V nadväznosti na odhalenia v kauze panamských dokumentov v roku 2016 Parlament vyzval na 
finančnú transparentnosť prostredníctvom iniciatívnej správy, ktorá obsahovala požiadavku 
vypracovať legislatívny návrh na verejné podávanie správ podľa jednotlivých krajín. Výsledkom bola 
smernica Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2021/2101 z 24. novembra 2021, ktorou sa mení 
smernica 2013/34/EÚ, pokiaľ ide o zverejňovanie informácií o dani z príjmu určitými podnikmi a 
pobočkami. Táto smernica bola 1. decembra 2021 uverejnená v úradnom vestníku. Minulý mesiac 
uplynula lehota na jej transpozíciu do vnútroštátneho práva. Z mediálnych správ z 29. júna 2023 
vyplynulo, že Komisia prostredníctvom informačnej poznámky o gold-platingu aktívne oslovila členské 
štáty a požiadala ich, aby nesprísňovali požiadavky na transparentnosť. Takýto postup označuje ako 
tzv. gold-plating (pozlacovanie). Hoci Parlament chápe usmernenia o lepšej právnej regulácii ako 
výzvu zdržať sa neodôvodneného gold-platingu (t. j. prijímania transpozičných opatrení nad rámec 
požiadaviek smernice), rozhodnutie o tom, čo predstavuje gold-plating, má politické dôsledky a v 
tomto prípade má vplyv na ustanovenia, o ktorých už spoluzákonodarcovia rokovali. Okrem toho to 
môže byť v rozpore so zásadami transparentnosti a dobrej spolupráce stanovenými v 
Medziinštitucionálnej dohode o lepšej tvorbe práva.

1. Ako často Komisia využíva informačné poznámky o gold-platingu a aký je vnútorný proces 
schvaľovania rozhodnutia o tom, čo predstavuje gold-plating?

2. Čo viedlo k rozhodnutiu vydať informačnú poznámku o gold-platingu?

3. Kontaktovali Komisiu v tejto veci nejaké zainteresované strany? Ak áno, prečo nebol Parlament 
informovaný, hoci tieto odporúčania majú politické dôsledky a zaoberajú sa otázkami, ktoré boli 
stredobodom rokovaní medzi spoluzákonodarcami?

4. Do akej miery by povolenie nižšej prahovej hodnoty alebo doplnenie dodatočných informácií 
poškodilo rovnaké podmienky alebo malo vplyv na vnútorný trh, keďže by to nijako neovplyvnilo 
informácie požadované od veľmi veľkých nadnárodných spoločností (prahová hodnota ročného 
obratu 750 miliónov EUR)?

Predložené:3.7.2023

Termín na zodpovedanie:4.10.2023


